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HOOLEKOGU KOOSOLEK 05.12.2024 

Protokoll 

Hoolekogu 2024/2025 õa 2. koosolek toimus 

 Koerus 

 05. detsembril 2024 

 algusega kell 17.15, lõpp kell 19.30. 

Juhataja: hoolekogu esimees Mari-Liis Murakas 

Koosolekul osales 9 hoolekogu liiget, puudus 1 liiget, kokku 12 kutsutut. Koosolek oli 

otsustusvõimeline. 

Osalejad:  Toomas Tammik, Kerli Aasaväli-Ivanov, Meelis Männik, Mari-Liis 

Murakas, Mikk Paas, Triinu Hordo, Rain Rõmmelgas, Daniel Würsch, 

Mare Pung; 

Anu Kangur (lasteaia direktor), Martin Põvvat (Järva Teenused esindaja). 

Puudujad: Katre Kasemaa 

Päevakord 

1. Järva Teenused: uue eelarveaasta võimalused 

2. Sisehindamise aruande kooskõlastamine 

3. Arengukava kooskõlastamine 

4. Suvine töökorraldus lasteaias 

5. Eelarve 

6. Ettepanekud ja info 

 

1. JÄRVA TEENUSED: UUE EELARVEAASTA VÕIMALUSED 

1.1.Järva Teenused esindaja Martin Põvvat teeb hoolekogule ettekande Järva Teenused 

vastutusalas kaardistatud probleemidest, nende lahendamise prioriteetsusest ja 

prognoositavast lahendamise ajast; tutvustab tehtud töid ning nende maksumust. Järva 

Teenused reomntööde vallas tegeleb eelkõige hoonete korrashoiuga, mänguväljakud on 

rajatised ning nende korrashoiu eest vastutab Järva valla spordikeskus.  

1.2. 2024. aastal jääb Koeru lasteaia Vao ja Koeru maja parandustööde maksumus 20 000 € 

suurusjärku (vrdl 2023.aastal 7 100 €; s.o 2024. aastal 10 % kogu valla jaoks ette nähtud 

eelarvest), kasv tingitud suuresti tehnosüsteemide parandamisest (evakuatsiooniteed, 

maaküttelahenduse parandamine, katuse parandustööd). Tutvustab tehtud tööde nimekirja, 

maksumust.  

Triinu Hordo: millised tööd olid hädavajalikud, millised valikulised? M. Põvvat: 

viimistlustööd Koeru majas (4620 € +km), olid ainsamad mis ei olnud kriitilised-

hädavajalikud tööd; ülejäänud tegevused olid sellised, mis ei olnud vältimatud.   

1.3.M. Põvvat tutvustas edaspidi kasutusele võetavat teenuste-hooldustööde haldamise 

programmi ja kaardistatud puudusi. Need ei ole kõik plaani võetud, üksnes hoonete 

kaardistus ja personali sisend. Vastavalt võimalusele asutakse lahendama. Järva Teenused 

teostab pisiremonte (Lõuna piirkonnas kaks remonttöölist), suuremahulised ehitustööd alla 

lihthanke piirmäära tellitakse. Veelgi suuremad tööd tehakse investeeringuobjektidena, mis 

on valla ehitusspetsialisti vastutusalas ning sisendit annab Järva Teenused 

majandusosakonna koosolekul. 
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T. Tammik: investeeringute suunamine ja tööde planeerimine keeruline, oluline 

prognoosida nt Vao laste arvu (arvestades vähenevat sündide arvu). Viie aasta pärast ei 

pruugi enam nii palju lapsi olla. 

A. Kangur: täna Vao maja vajalik. Hoolekogu toetab. 

1.4.Kaardistatud probleemid:  Vao lasteaia välisuks amortiseerunud (planeeritav asendamise 

aeg kevad 2025); Vao õhk-õhkpumba torustiku kate (2025);  Koeru saali lae ja seina 

värvikahjustused; Vao maja abihoone (varjualune) lammutada ja rajada uus; Vao maja sokli 

uuendamine; Koeru puitfassaadi osa asendus ja tsementplaadiga kaetud osa parandus; 

lasteaia saali kajaprobleem; Koeru maja peenraservad; Koeru maja koridori põrandakate 

katki-kulunud. 

1.5.Hoolekogu küsimusele, kas veekahjustuste parandamise kulu võiks katta ka kindlustus, 

vastas M. Põvvat, et õigeaegselt ei ole kindlustusele kahjuteatist/-nõuet esitatud. 

M.Põvvat: Koeru maja fassaadi (puit mädanenud) vajab väljavahetust, suurem investeering, 

tegeleb majandusosakond. A.Kangur: viimati vahetatud 2016. aasta suvel, kestis ainult 8 

aastat. Fassaad vajab tervenisti tähelepanu. 

1.6. Koeru maja lasteaia saali kajaprobleem ei ole M. Põvvat hinnangul esmatähtis, tegeletakse 

võimalusel.  

T. Tammik: võimaluse korral saaks ka üle valla ühiselt lahendada, kuna ka mujal seda 

probleemi, nt spordisaalid. 

M. Pung kinnitab, et probleem on õpilaste ja õpetajate jaoks igapäevane ja tõsine.  

A. Kangur ja R. Rõmmelgas tutvustavad erinevaid kaja summutuse lahendusi. 

 

Hoolekogu leiab, et tegu on keskkonna mõttes olulise probleemiga, mis mõjutab oluliselt 

igapäevast tööd ning millega tegelemiseks tuleks leida kiiremaid lahendusi. Hoolekogu 

teeb ettepaneku lahendada probleem kahes etapis: prioriteetsena käsitleta tööplaani 

(lahendusettepanek) koostamist ning teiseks staadiumiks oleks väljaehitamine.  

 

M. Põvvat: Järva Teenused jaoks on tähtsaimad tehnosüsteemid, et hooned ei jääks nt 

kütteta.  

Arutatakse võimalusi tööde teostamiseks lasteaia eelarvest.  

1.7.Toidukordadest loobumine ja toidupäeva maksumus. 

1.7.1. A. Kangur informeeris hoolekogu toidukordade loobumise ja toidurahade arvestuse 

korra muutmise ettepaneku hetkeseisust. Valla haridusspetsialist tegeleb: tegi Anu 

Kangurile ülesandeks koordineerida ülevallalist süsteemi muutmist. Jaanuaris 

kohtutakse (finantsosakond, haridusspetsialist, vallasekretär). Arutatakse, 

alustatakse vastavate õigusaktide muutmisest. Plaan teha pikemaajaline loobumine 

(nt 3 kuud, pikem kui kuu aega) võimalikuks hommikusöögist ja/või ootest. 

Korraldus peab sobima kõikidele asutustele, kus toitlustatakse, s.o üle valla.  

1.7.2. M. Põvvat: praegu täielikult loobumise võimalus olemas (nt allergiad). Järva 

Teenused ootus oleks, et sööjate arv tuleks digitaalselt Eliisist ning see oleks 

lapsevanema kohustus. 

M. Pung kinnitab, et Eliisis selline võimalus õpetajatel sisestamiseks on olemas, 

varasemalt toiminud ning ei ole õpetajatele ülemäära koormav.  

1.7.3. Hoolekogu küsimuse toidu raiskamise kohta selgitab M. Põvvat, et jaanuaris 2025 

plaanis teha uuring, palju kuu või kahe jooksul toitu ära visatakse. Raiskamine 

tingitud sellest, et laste puudumine ennustamatu, kuid toit tellistakse ette. Ühes 

lastaias mõte proovida toidujagamiskappi alles jäänud ja rikkumata toidu 

jagamiseks, see on mõtte-uurimise staadiumis.  
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Hoolekogu toetab ideed.  

1.7.4. M. Põvvat: toidupäeva hind 2,10 piisav, esialgsetel andmetel tuleb Koeru puhul 

söögipäeva kuluks 2,47 €, kuid algandmed tahavad ülevaatamist ja kontrollimist.  

D.Würcsh: arvestada võiks kaalutud keskmist hinda, mitte aritmeetilist keskmist. 

M.Põvvat: Koerus kallim hind tingitud ka mahetoidu osakaalu suurendamisest, 

mahetoidu toetust küsinud ei ole: ei ole esitanud aruandeid, oleme piiri peal, 

proovime edaspidi. Üle valla olukord hea.  

1.8.Hoolekogu võtab info teadmiseks, M. Põvvat lahkub.  

 

2. SISEHINDAMISE ARUANDE KOOSKÕLASTAMINE 

2.1. A. Kangur edastas 28.11.2024 meili teel hoolekogu liikmetele tutvumiseks arengukava.  

2.2. A. Kangur tutvustas lühidalt sisehindamise aruannet, kajastab eelkõige viimase 3 aasta 

tegemisi. Tehtud on veel vormistuslikke parandusi, sisse viidud hoolekogu liikme T. Hordo 

ettepanekud: täiendatud selles osas, et 2024. aastal sõimerühma lapsevanemad korrastasid 

ka sõimerühma ala ja mänguväljakut ning märkega, et pedagoogid on 

otsustusprotsessidesse kaasatud ka hoolekogu kaudu läbi õpetajate esindaja.  

2.3. Hoolekogul täiendavaid ettepanekuid küsimusi ei ole.  

2.4. Hoolekogu otsustas ühehäälelt kooskõlastada Koeru lasteaed Päikeseratas 

sisehindamise aruande 2021-2024. 

 

3. ARENGUKAVA KOOSKÕLASTAMINE 

3.1. A. Kangur edastas 03.12.2024 meili teel hoolekogu liikmetele tutvumiseks arengukava.  

3.2.A. Kangur tutvustas lühidalt arengukava ja selle koostamise põhimõtteid. 

Muudatusettepanekuid ei ole esitatud, tehtud vormistuslikke parandusi. Arengukavas kirjas 

arendusvaldkonnad, missioon-visioon ja põhieesmärgid. Eesmärgiks on, et jätkaksime 

ettevõtliku lasteaiana, õpetajatel oleks huvi ja võimalus kasutada tõenduspõhiseid 

alternatiivpedagoogikaid (projektõpe, Montessori, õuesõpe jne) ning kaasata 

koostööpartnereid. Arengukava on koostatud 5 aastaks, et käia valla ja Eesti hariduse 

arengukavaga „sama sammu“.  

Vastusena hoolekogu küsimusele A.Kangur: hetkel 3 rühma üheõpetajasüsteemis, ülejäänud 

kaheõpetajasüsteemis. Praegu kõik õpetajate kohad täidetud, asendamised korraldatud. 

Selgitas õpetajate värbamise ja valiku põhimõtteid.  

3.3.Hoolekogu otsustas ühehäälselt kooskõlastada Koeru lasteaed Päikeseratas 

arengukava aastateks 2025-2029. 

 

4. SUVINE TÖÖKORRALDUS LASTEAIAS 

4.1. A. Kangur tutvustab hoolekogule lasteaia suvisel perioodil sulgemise ettepanekut: 

 
4.2. R. Rõmmelgas tõstatab küsimuse, kas kollektiivpuhkus sellisel kujul on läbi mõeldud ja 

vajalik. Õpetajatel selliselt võimalik puhata ainult suvel, kas sunnitud puhkus on õpetajate 

suhtes õigustatud?  

A. Kangur: on vajalik. Laste heaolu tagamiseks („sundpuhkus“), lastevanematel 2 nädalat 

võimalik ja ettenähtav, kuna alati juuli 2 esimest nädalat. Lisaks võimaldab õpetajatel 

puhata suvel, muidu asendamiste probleem. Ettenähtav ka toidukorralduse osas. Muul ajal 

võimalik puhata kokkuleppel. Saab arvestada juba puhkuste planeerimisel (kõigi suhtes 
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ausam). Vanematel võimalus kollektiivpuhkuse ajal kasutada ka Järva-Jaanit. Puhkuste 

korraldamine võimaldab ka lasteaia tööd ühiselt korraldada, sh õppeaasta ettevalmistuste-

planeerimise osas.  

M. Pung: õpetajad selles probleemi ei näe, elukutse eripära. Ollakse arvestanud, sh ajalises 

plaanis. Kokkuleppel meeskonnaga on võimaldatud puhata ka muul ajal, sh palgata puhkus. 

Hoolekogu küsimusele A.Kangur: pedagoogilises nõukogus ei ole veel läbi arutatud, 

toimub 10. detsembril. 

4.3. M-L. Murakas: kas oleks võimalik korraldada sulgemine selliselt, et oleks kumbki maja 

järjestikku suletud, et ei oleks lahioleku ajal ühe maja lastel teise maja käia? 

A. Kangur: püütud arvesse võtta, praegu Koeru lapsed tulevad 14.07 Koeru, kuid 21.07-

01.08. saavad käia Vaol. Vao on järjestikku kinni. Vao majas käib suveperioodil tavaliselt 

rohkem lapsi kohal. 

4.4.Hoolekogu arutas erinevaid võimalusi õpetajate kaasamiseks ning otsustas ühehäälselt 

nõustuda ettepanekuga korraldada lasteaia osaline sulgemine suveperioodil ja 

kollektiivpuhkus tabelis esitatud kujul tingimuslikult, s.o kui sellega nõustub ka 

pedagoogiline nõukogu, järgmiselt: 

4.4.1. Toimub kollektiivpuhkus ning mõlemad õppekohad on suletud perioodil 

30.06.2025—13.07.2025; 

4.4.2. Vao õppekoht on suletud täiendavalt perioodil 14.07.2025—18.07.2025; 

4.4.3. Koeru õppekoht on suletud täiendavalt perioodil 21.07.2025—03.08.2025. 

 

5. EELARVE 

5.1.A. Kangur: tutvustab eelarvet, võib veel muutuda menetluse käigus volikogus. Tulubaas 

vähenenud, kuna lapsi on vähem. 

5.2. Toomas Tammik selgitab eelarve vastuvõtmise hetkeseisu, edasisi menetlusprotsesse 

vallas.  Esmane eelarve on üle antud,  jaanuaris läheb volikokku, veebruaris saab teha 

ettepanekuid, märtsis läheb vastuvõtmisele. Koolitusrahade ja inventari eelarve on üle valla 

ühtlustatud, sarnaste põhimõtete (valemi) järgi. Eelarvevahendite eraldamist mõjutab ka 

see, palju on eelnevatel aastatel täitmine olnud. Mõte mänguväljakute jaoks võimalusel 

eraldada üle valla raha muudatusettepanekuna kahe lugemise vahel. 

5.3.Hoolekogu juhib tähelepanu, et muude õppevahendite kulud on vähenenud üle 10 korra 

(12 500 € > 2600 €).  

A. Kangur: sinna alla kuuluvad käsitöövahendid, kunstitarbed. Anomaalia, ei ole selgitust, 

miks nii suur muutus. 

Hoolekogu avaldas soovi tutvuda detailse eelarvega.  

5.4.Hoolekogu otsustas ühehäälselt võtta teadmiseks kavandatav 2025. eelarve. Lepiti 

kokku, et Anu Kangur edastab hoolekogule tutvumiseks detailsema eelarve versiooni. 

 

6. ETTEPANEKUD ja info 

6.1. A. Kangur informeeris hoolekogu toidukordade loobumise ja toidurahade arvestuse korra 

muutmise ettepaneku hetkeseisust. Teemat arutati esimese päevakorrapunkti arutelu ajal.  

T. Hordo: ettepanek, et muudatused võiksid jõustuda uuest õppeaastast. A. Kangur: 

eesmärgiks ja kavandatavaks muudatuse ajaks võiks olla 2025/2026 õppeaasta algus.    

6.2.A. Kangur ülesandeks pandu on tehtud: pöördumised seoses teehoiukavaga on valda 

edastatud.  

6.3.A. Kangur teavitab, et uuest kalendriaastast tõuseb lasteaia kohatasu (5 % töötasu 

alammäärast), s.o 44.30 €. 
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6.4. A. Kangur teavitab, et 2024. aasta lõpus said kõik rühmad uusi mänguasju tellida, 

mänguasjadega olukord rühmades hea. 

6.5.Valla eelarvevahendite arvelt on lasteaias uus puutetundliku interaktiivne tahvel liigutataval 

alusel (nt esitluste projitseerimiseks).  

6.6.Hoolekogu küsimuse peale A. Kangur: jõulupreemiaid ei maksta, palgafondis selleks 

vahendeid ei ole. Jooksvalt ei teki ka ülejääki, kuna vaja tagada asendused.  

6.7.Hoolekogu leppis kokku järgmise koosoleku toimumise aja vastavalt kinnitatud 

tööplaanile. Järgmine plaaniline hoolekogu koosolek toimub neljapäeval, 13. märtsil 2025 

kell 17:15.  

 

(allkirjastatud digitaalselt) 

Triinu Hordo 

protokollija  

(allkirjastatud digitaalselt) 

Mari-Liis Murakas 

hoolekogu esimees

 


